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Istorinis teismo sprendimas 

 

Šioje istorijoje pasakojama apie Editą. 

Edita turėjo teisinį neveiksnumą. 

Lietuvoje turint teisinį neveiksnumą, 

Negalima būti atsakingam už savo pinigus, 

negalima įsidarbinti.  

Kai žmogus teisiškai neveiksnus 

į gydytojus kreipiasi už jį,  

žmogus negali gyventi pats savarankiškai. 

 

Teismas, Editai panaikino neveiksnumą. 

Editai ribojamas veiksnumas tik finansų srityje. 

Finansų sritis, tai pinigų planavimas: 

didelių daiktų pirkimas, taupymas, investavimas.  



Kai teismas panaikino Editos neveiksnumą, 

buvo parodytas pavyzdys,  

kaip reikia įgyvendinti 

Jungtinių Tautų Neįgaliųjų teisių konvencijos 12 straipsnį. 

Ši konvencija, tai dokumentas. 

Jame parašyta, 

kad visi asmenys turi vienodas teises ir laisves. 

12 straipsnis nurodo visų lygybę prieš įstatymą. 

Teismas pripažino, kad dėl Editos negalios,  

negali būti atimtas teisinis veiksnumas.  

 

Teismas pripažino, 

jog svarbu asmenims su negalia gauti pagalbą. 

Tokią pagalbą jau tris metus teikia Kauno „Arkos“ bendruomenė. 

Ji vadinama pagalba priimant sprendimus. 



 

Teismas rekomendavo Editai sudaryti notarinę sutartį  

su Kauno „Arkos“ bendruomene, 

dėl šios paslaugos gavimo. 

 

 

Notarinė sutartis yra pasirašoma kartu su notaru. 

Ši sutartis yra tinkama priemonė, 

norint apsaugoti žmonių su negalia lygias teises. 

Sutartis įpareigoja teikti pagalbą 

gerbiant žmogaus su negalia nuomonę ir valią. 

 

Kauno „Arkos“ bendruomenė rodo pavyzdį,  

kaip tinkamai reikia teikti 

pagalbos priimant sprendimus paslaugą. 



Editos istorija įrodo,  

jog Lietuvoje esanti teisinė tvarka gali keistis. 

Šiai tvarkai pasikeitus užtikrinamas žmogaus su negalia orumas. 

 

 

Konvencijoje parašyta, kad visos žmogaus teisės 

turi būti garantuotos visiems žmonėms. 

Nepriklausomai kokio didumo pagalba yra reikalinga. 

 

 

Nuotraukoje yra žmonės, kurie dalyvavo Teismo procese: 

Kauno „Arkos“ bendruomenės narė Edita Daugėlaitė 

valdybos narys profesorius Jonas Ruškus, 

bendruomenės įkūrėjas ir buvęs vadovas mokslų daktaras Gedas 

Malinauskas, 

pagalbos priimant sprendimus specialistė Indrė Jaugėlaitė 



 


